
Jindřiška Buttová, říjen 2016. Odpovědi pro časopis Husita 
 
1. Celou dobu své farářské služby se snažíte pracovat s dětmi a s mládeží. Co si myslíte o 
víře mladých lidí? 
 
Podobně jako dospělí jsou někteří mladí lidé k víře a ke křesťanství lhostejní, nezajímá je to, 
jsou spokojení se svým materiálním životem, ale jiní mladí jsou hledající, ptají se, diskutují, 
zajímají se, dokonce se dokáží nadchnout a věnovat sborovému společenství svůj čas a svá 
obdarování. Konkrétně myslím na skupinu mladých (pokřtěných) ve svém sboru Krč a Braník 
– jeden hraje na varhany, druhý zpívá, třetí ochotně pomůže svou manuální zručností 
(a přitom je medik!) atd. Společně se podílejí na našich biblických dramatizacích (divadle) a 
hrají při nich náročnější příběhy ze Starého zákona. Víra mladých je upřímná a spontánní, nic 
nepředstírají, řeknou vše na rovinu. Na své cestě hledání Boha potřebují své vrstevníky. 
Setkávání s mladými (večery mládeže) mě vždycky obohatí, povzbudí, mladí mi otevírají nové 
obzory a vždy s nimi omládnu  
 
2. Na čtyřech školách vyučujete nepovinný předmět Náboženství (Biblické 
příběhy). Překvapil Vás někdy nějaký názor či otázka žáka? 
 
Kladně mnohokrát. Děti jsou bystré, vnímavé, nezatížené předsudky, některé se nebojí 
mluvit o sobě. Mají k biblickému příběhu, o kterém hovoříme, výborné postřehy, hluboké 
otázky, doplní děj konkrétními zážitky ze svého života. Když jsme probírali Desatero – 
2. přikázání nezobrazitelnosti Boha, jedna dívka s naprostou samozřejmostí pravila: To by se 
taky mohl Bůh pěkně naštvat (kdybychom ho nakreslili), že takhle vůbec nevypadá! 
Nedávno, když jsme se dotkli v rozhovoru toho, že Bůh je všude, jeden chlapec řekl: Tatínek 
mi doma povídal, že Bůh sedí na oblaku. Následovalo dlouhé a nesnadné vysvětlování… 
Musím zde poděkovat své pastorační asistentce Daně, která mi ve školách velmi pomáhá. 
 
3. Jak dlouho působíte v NO Krč?  
 
V náboženské obci Praha 4 Krč sloužím přes 13 let, v Braníku téměř 18 let. 
 
4. Kdybyste měla v několika větách zhodnotit léta strávená zde v Krči… 
 
Nastoupila jsem do Krče po náhle a nečekaně zesnulé výborné farářce Mgr. Elišce Krásné, 
proto začátky byly těžké, věřící byli smutní, zklamaní, plní otázek Proč… Časem se rána 
zacelila, našli jsme k sobě vztah důvěry, porozumění, s některými dokonce přátelství. V Krči a 
Braníku nejsou davy věřících, pracuji s jednotlivci a menšími skupinami, ale jsou to lidé 
kvalitní, ve víře opravdoví, obětaví. Máme dobrou radu starších, kde jsou i věkově mladší a 
mladí lidé, máme třicetiletého aktivního předsedu RS. Za všechny jsem Bohu nesmírně 
vděčná a děkuji i za nově příchozí jednotlivce a rodiny. 
 
5. Pokud byste mohla na světě změnit dvě věci, které by to byly? 
 
Aby už nikdo nikde na světě neumíral hlady. 
Aby se lidé přestali zabíjet a nebyly války. 
 


